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Ärendet 

• Förslag till reservatsbildning var ute på 
samråd 2 mellan 15 juni – 31 oktober 
2022.

• Naturreservatet är uppdelat i tre zoner: 
zon I, zon II och zon III.

• Vissa av föreskrifterna är uppdelade efter
dessa zoner.
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Förutsättningar  

• Stadsbyggnadsnämnden har uppdrag enligt kommunfullmäktiges 
budget att färdigställa naturreservatet i Lärjeåns dalgång 
samtidigt som jordbruk och gröna näringar möjliggörs.

• Väljer nämnden att inte gå vidare med reservatsbildningen, kan 
Länsstyrelsen komma att bilda ett statligt naturreservat av 
Natura 2000-området.
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Allmänhetens synpunkter på reservatsgränsen

• Reservatet är för stort och kommer hejda
områdets utveckling.

• Önskemål att ta bort zon II och zon III.

• Fortfarande motiv att ta med Kvarnabäcken och
Hultabäcken. 

Presentatör
Presentationsanteckningar
Allmänheten innebär både sakägare, organisationer och verksamma i området 
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Ett stor område på ca 1457 ha

Naturreservat i Sverige 
• Göteborg har 17 naturreservat 

vilket motsvarar 14,4 % av 
totalarealen.

• Kungälv 18,1
• Mölndal 13%,
• Partille 12,5%
• Lerum 2,1%

• Stockholm 9,8%
• Malmö 4,8%
• Uppsala 3,9%

Presentatör
Presentationsanteckningar
Med Lärjeån skulle siffran för Göteborg bli 15,8 % ( om man räknar på 1457 ha)
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Fastighetsnämnden

• Tillstryker förslaget endast under förutsättning att beslutet 
om inrättande underställs kommunfullmäktige samt ett antal av 
deras synpunkter beaktas.

• Risk med att gränsen ligger nära bebyggelse och trafikleder.

• Zon 1 bör inte ligga i direkt anslutning till bebyggelse och trafik.

• Fastighetskontoret har under arbetet med reservatsbildningen haft 
åsikten att reservatet är för stort.

Presentatör
Presentationsanteckningar
Fastighetskontoret har suttit med i projektgruppen för reservatsbildningen. 
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Park- och naturnämnden

• Tillstyrker park- och 
naturförvaltningens tjänsteutlåtande.

• Park- och naturförvaltningen har varit 
positiva till att skydda mycket natur. 

Miljö – och klimatnämnden

• Avstryker förslaget till dess att konsekvenserna 
av att inte inrätta ett naturreservat har beaktats. 

• Svårt att se att naturmiljön i detta område är 
hotad när området primärt omfattas av 
kommunal mark som det finns bred politisk 
enighet kring att skydda.

• Tveksamma till varför Göteborgs stad ska 
avhända sig rätten att i framtiden använda 
marken på det sätt som man anser önskvärt. 

Presentatör
Presentationsanteckningar
Miljöförvaltningens förslag till beslut var att tillstyrka förslaget under förutsättning att förvaltningens synpunkter beaktas. Miljöförvaltningen har suttit med i projektgruppen för reservatsbildningen. 
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Synpunkter: Medel för förvaltning och skötsel 

• Staden behöver avsättas medel för skötsel, 
drift, utveckling och uppföljning.

• Saknas underlag på utebliven försäljning och
arrendeintäkt.

• Frågor om staden ska ersätta
jordbruksarrendatorer för skötseln av 
naturreservatet.

• Ökade kostnader ryms inte inom 
stadsmiljönämndens befintliga budgetramar.

Presentatör
Presentationsanteckningar
Synpunkter från både nämnder, sakägare och organisationer/verksamma i området 
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Stadsbyggnadsförvaltningens bedömning

• Beslutet om inrättande av naturreservatet bör 
underställas kommunfullmäktige.

• Lämpligt att gå vidare med den omfattning av 
naturreservat som är i samråd 2.

• Mindre justering av reservatsgränsen kan 
göras. 

• Stora skogsområden mot Vättlefjäll.

• Ett öppet jordbrukslandskap.

• Viktiga biflöden för arter.

Presentatör
Presentationsanteckningar
I uppdraget från kF ingår också att: Synpunkter som inkommer under samrådet ska beaktas och dialogen med boende och verksamma inom området ska förbättras. SBF tar fram en samrådsredogörelse där vi anger hur vi har beaktat inkomna synpunkter. Förvaltningen kommer genomföra informationsmöten med sakägare, organisationer och andra verksamma i området. Informationsmötena kommer vara framåtsyftande och vi kommer informera om vad som händer efter beslutet om naturreservat. 
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Kontakt

Emma Svensson
emma.h.svensson@stadsbyggnad.goteborg.se
Stadsbyggnadsförvaltningen, Göteborgs Stad



Natura 2000-
området Lärjeån
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